
Referat fra GMU-møde torsdag den 3.10.

Til stede: Jens, Sif, Henrik og Povl (ref)

- Der var genvalgt til GMU på beboermødet og vi fik godkendt beretningen og

vedtaget det kommende års Handleplan uden ændringer.

Tema Affalds-sorterings-kampagne

- Da alt for meget genanvendeligt kommer i Rest, laver vi en sorteringskampagne

i november. Vi har ganske vist ikke konkrete tal fra Hyldespjældet, men andre

steder i Albertslund viser eftersorteringer, at kun mellem 20 og 43 % i Rest er

egentlig Rest. Altså er der et potentiale på 57-80 %, der kan hentes ud af Rest

og komme til genanvendelse.

- Vi fokuserer på Madaffald under overskriften ”Madaffald – hvert kilo

tæller”.

- Henrik omsender link til sorteringsvejledning på kommunal hjemmeside.

- Kampagnen laves først og fremmest på Facebook, selvom vi også vil bruge

Hyldeposten, hjemmesiden, opslag, sedler samt aktiviteter som opstilling af

A-skilte.

- Vores målsætning er at lave mindst ti film og fem opslag på FB i november.

- Filmene kan omhandle sortering i køkkenet (”Hjemme hos x, y og z”), sortering

af madaffald, tag-selv-grønne-poser, ved affaldsøen, få en grøn spand på

Genbrugsgården, hvad sker der med affaldet, eftersortering af et par poser,

Kontrol kig / tjek i hullet / løfte låg / tilbagemelding om fejlsortering og….

- Filmene skal være korte og det vil være godt, hvis vi kan få yngre med i

filmene, og de må også gerne have et glimt i øjet. Kender vi, eller nogen, nogen?

- Der er nogle gamle film om sortering af madaffald. De kan måske bruges.

- Opslag kan være Fun facts: ”Tænk at dit madaffald bliver til x kilo gas og

næring, hvis du sorterer det rigtigt”, og ”Vidste du at madaffald i Rest

forurener luften med xxx”, og …..

- Hyldeposten nov. nummer skal have et indlæg.

- Hjemmesiden skal have et opslag.

- Opslagstavlerne kan bruges.

- Opslag i affaldsøerne.

- Mulighed for husstandsomdeling.

- A-skilt til Genbrugsgården.



- Det vil være fint at få Driften med. De kan sætte tilsyn og vask af øerne i

system, opsætte grønne-pose-kasser i øerne, være synlige med

affaldsindsamling og….

- På beboermødet i september orienterede vi om, at vi må gøre noget.

- Vi har aftalt med Verdensmål Centeret, at vi laver kampagnen sammen med

dem.

Andet:

● Dialogmøde om Biodiversitetsparken i Spjældet den 3.10. (aflyst)

● BO-Vest konference den 5.10.

● Invitation til HOFOR Dialog- og Informationsmøde den 21.10.

● Nyt varme-takstsystem fra den 1.1.2025

Næste møde:

Tirsdag den 5.11 kl. 8.00 (hvis Henrik kan. Ellers er den 6. og den 7.

muligheder)


